
 
Zápis č. 8/2011 (70) 

z řádného zasedání Akademického senátu Fakulty aplikované informatiky 
konaného dne 10. 10. 2011 

 

Přítomni:   Ing. Bc. B. Chramcov, Ph.D., doc. Ing. M. Sysel, Ph.D., Ing. P. Navrátil, Ph.D., 
Ing. M. Matýsek, Ph.D., Ing. M. Navrátil, Ph.D., Ing. J. Vojtěšek, Ph.D., Ing. V. 
Gerlich, Bc. P. Peroutka (celkem 8 členů AS) 

Omluveni: Ing. D. Malaník, Bc. T. Javořík  
Stálí účastníci zasedání: prof. Ing. Vladimír Vašek, CSc., prof. Ing. Roman Prokop, CSc., 

RNDr. Jan Ostravský, CSc., Ing. Tomáš Sysala, Ph.D., Bc. Eva Navrátilová, 

Program: 

1. Kontrola zápisu a úkolů.  

2. Informace děkana, proděkanů a tajemníka.  

3. Projednání návrhu výše prospěchového stipendia. 

4. Projednání návrhu Směrnice k veřejně vyhlášenému 1. kolu přijímacího řízení pro 
akademický rok 2012/2013 pro bakalářský studijní program Inženýrská informatika. 
(proděkan Ostravský) 

5. Projednání návrhu Směrnice k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro akademický rok 2012/2013 pro 
bakalářský studijní program Inženýrská informatika, studijní obor Informační a řídicí technologie, 
uskutečňovaný v anglickém jazyce. (proděkan Ostravský) 

6. Projednání návrhu zástupce FAI ve Sněmu Rady vysokých škol pro funkční období 2012-
2014.  

7. Informace zástupce FAI ve Sněmu Rady vysokých škol. (Dr. Matýsek) 

8. Různé. 

Předseda AS FAI Dr. Bronislav Chramcov zahájil jednání AS FAI a přivítal všechny účastníky 
zasedání. Upozornil na doplnění programu zasedání, o které požádali proděkan Sysala a proděkan 
Ostravský těsně po rozeslání oficiální pozvánky. 

ad 1) Kontrola zápisu a úkolů.  
Zápis je bez připomínek. 

Dr. Chramcov informoval o důležitých bodech ze zasedání AS UTB, které proběhlo 27. 9. 2011: 

• Došlo k převodu nemovitostí mezi VŠUP a UTB. 

• Od 1. 9. 2011 platí nové znění Studijního a zkušebního řádu UTB.  

• Poté co se doc. Hlaváček ze zdravotních důvodů vzdal kandidatury na jmenování děkanem 
FT, proběhla nová volba děkana na FT. Děkanem byl zvolen doc. Čermák.  

• Vedení UTB pracuje na konceptu výuky anglického jazyka na UTB, který by stanovil 
minimální úroveň znalosti anglického jazyka u absolventů UTB. 
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• Fakulta logistiky a krizového řízení je ve stádiu finanční nedostatečnosti. Bylo přikročeno 
k nápravným opatřením, které postupně vrátí ekonomiku FLKŘ do vyváženého stavu. 

• Ústav výrobního inženýrství podal žádost o zřízení nové fakulty UTB s pracovním 
názvem Fakulta procesního inženýrství. 

• Ing. Sulovská poukázala na problematiku výuky angličtiny v doktorském studiu na FAI i 
FT, prorektorka Prokopová přislíbila zabývat se touto problematikou a nalézt řešení. 

• AS UTB  schválil návrh rektora na jmenování prof. Dr. Ing. Zdeňka Kůse členem Vědecké 
rady UTB. 

• Na úrovni AS UTB se začal projednávat návrh nového znění Stipendijního řádu UTB. 

• 7. prosince 2011 se odehraje přátelský zápas v ledním hokeji s univerzitou Cambridge.  

• Byly vyhlášeny volby kandidáta na jmenování děkanem FAME.  

ad 2) Informace děkana, proděkanů a tajemníka.  
Děkan informoval o podání projektu Centra kompetencí v objemu 37 mil korun, na jehož řešení 
by se mělo podílet 8 firem. Dále upozornil, že ve spolupráci s FAME se připravuje projekt 
OPVK Lidské zdroje ve výzkumu a vývoji, který by umožnil zaměstnat na FAI dva čerstvé 
absolventy DSP (jeden vlastní, jeden cizí).  

Děkan se zmínil také o problému výuky angličtiny na FAI. K této problematice zaujme vedení 
FAI v nejbližších dnech stanovisko, které bude předloženo vedení UTB a FHS. 

Děkan si vyžádal od ředitelů ústavů, z důvodu obavy o personální zabezpečení zejména 
informatických studijních programů, plány personálního růstu akademických pracovníků. 

Děkan pochválil studenty DSP za jejich aktivitu (získání dostatek kreditů). 

Ing. Gerlich se dotazoval na konstanty pro výpočet stipendií pro doktorandy. Proděkan Sysala uvedl, 
že budou stanoveny v nejbližších dnech po projednání ve vedení FAI. 

Prod. Ostravský informoval o přijímacím řízení do Bc. studijních oborů. Celkem se do 1. ročníku 
zapsalo 471 studentů. (24 v Praze, 60 IT v administrativě).  

Prod. Sysala informoval o výsledcích přijímacího řízení do Mgr. studijních programů a DSP. 
Aktuálně je v 1. ročníku navazujícího Mgr. studia zapsáno 318 studentů. Do DSP bylo přijato 24 
studentů do prezenční formy studia a 6 do kombinované formy. 

Prod. Prokop informoval o časovém harmonogramu přípravy Dlouhodobého záměru FAI a 
Aktualizace dlouhodobého záměru FAI na rok 2012. Tyto materiály budou předloženy ASFAI 
v 1. polovině listopadu. Dále apeloval na zahraniční výjezdy v rámci programu ERASMUS. 

ad 3) Projednání návrhu výše prospěchového stipendia pro akademický rok 2010/2011. 

Prod. Sysala přednesl návrh na výši prospěchového stipendia. Seznámil členy AS FAI s počty 
studentů, kteří mají nárok na stipendium a zdůraznil, že z finančních důvodů navrhuje výši 
stipendia ponechat na loňské úrovni tj.: � průměr 1,0  2 000,- Kč; � 

průměr 1,01 – 1,3 900,- Kč;  
průměr 1,31 – 1,5 500,- Kč. 
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Návrh usnesení AS FAI  70/1: 
AS FAI schválil návrh výše prospěchového stipendia pro akademický rok 2011/2012 v 
následujících intencích: �  1,00   2 000,- Kč; �  1,01 – 1,3   900,- Kč; �  1,31 – 1,5   500,- Kč. 

Hlasování 
Pro: 8 
Proti: 0 
Zdržel se: 0 

Usnesení AS FAI 70/1: 
AS FAI schválil návrh výše prospěchového stipendia pro akademický rok 2011/2012 v 
následujících intencích: �  1,00   2 000,- Kč; �  1,01 – 1,3   900,- Kč; �  1,31 – 1,5   500,- Kč. 

ad 4) Projednání návrhu Směrnice k veřejně vyhlášenému 1. kolu přijímacího řízení pro 
akademický rok 2012/2013 pro bakalářský studijní program Inženýrská informatika. 
Prod. Ostravský seznámil členy AS FAI se změnami a doplněními oproti verzi z loňského roku. 
Tato směrnice zahrnuje podmínky přijetí pro všechny obory včetně IT v administrativě. 

Proběhla rozsáhlá diskuse zejména kolem podmínek pro přijetí bez přijímací zkoušky. 
Diskutována byla hodnota středoškolského průměru. Doc. Sysel navrhl zohlednit také výsledek 
státní maturity z matematiky. Prod. Ostravský upozornil na možná úskalí především z pohledu 
termínu státních maturit. Směrnice bude podrobně projednána na zasedání LK, které proběhne 
dne 17. 10. 2011.  

ad 5) Projednání návrhu Směrnice k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro 
akademický rok 2012/2013 pro bakalářský studijní program Inženýrská informatika, studijní 
obor Informační a řídicí technologie, uskutečňovaný v anglickém jazyce.  
Návrh této směrnice byl opět představen prod. Ostravským. Návrh prošel kontrolou mezinárodního 
oddělení UTB. K zásadním úpravám oproti verzi z loňského roku nedošlo. Směrnice bude 
podrobena projednání na zasedání LK, které proběhne dne 17. 10. 2011.  

ad 6) Projednání návrhu zástupce FAI ve Sněmu Rady vysokých škol pro funkční období 
2012-2014. 
Vzhledem ke končícímu funkčnímu období Sněmu Rady vysokých škol je povinností AS FAI 
podat návrh na delegování zástupce FAI v tomto sněmu. Předchozí funkční období tuto funkci 
vykonával Dr. Matýsek. Dr. Matýsek se účastnil jednání tohoto sněmu téměř se stoprocentní účastí a 
o závěrech informoval členy AS FAI na řádných zasedáních. Z tohoto důvodu byl i pro další 
funkční období navržen do této funkce. Proběhlo tajné hlasování.  

Návrh usnesení AS FAI  70/2 
AS FAI navrhuje delegovat Ing. Miroslava Matýska, Ph.D. zástupcem FAI ve sněmu Rady 
vysokých škol pro funkční období 2012-2014. 

Hlasování 
Pro: 7 
Proti: 0 
Zdržel se: 1 

Usnesení AS FAI 70/2    
AS FAI navrhuje delegovat Ing. Miroslava Matýska, Ph.D. zástupcem FAI ve sněmu Rady 
vysokých škol pro funkční období 2012-2014. 
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ad 7) Informace zástupce FAI ve Sněmu Rady vysokých škol. 

Ing. MiroslavMatýsek, Ph.D. informoval o důležitých bodech z mimořádného zasedání Sněmu Rady 
vysokých škol: 

• návrh věcného záměru VŠ zákona 

• rozpočtový zákon VŠ 

Podrobnější informace jsou uvedeny v zápise z jednání Sněmu RVŠ, který bude rozeslán všem 
členům AS FAI.  

Ad 8) Různé.   

Dr. Chramcov otevřel otázku voleb do AS FAI, které by měli proběhnout koncem února 2012. 
Bude třeba se zamyslet nad myšlenkou zavedení elektronického hlasování. Proběhla diskuse. Na 
příští zasedání bude pozván kolega Šilhavý, který volebními systémy zabýval v rámci své 
doktorské práce.  

Doc. Sysel informoval o závěrech z jednání IT Clusteru, které proběhlo na téma Výuka vývoje SW 
z pohledu univerzity a praxe.  

 

 
Ve Zlíně dne 17. 10. 2011 
Zapsal: Ing. Bc. Bronislav Chramcov, Ph.D. 
 

 

        Ing. Bc. Bronislav Chramcov, Ph.D. 
              předseda AS FAI 


